
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України  з питань здоров'я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування  

 

 

21 серпня 2023 року 

 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, починаємо засідання Комітету з питань 

здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування. Інформую 

учасників, що на засіданні відбувається аудіо та відеозапис. Також відео 

трансляція нашого засідання здійснюється в онлайн режимі на офіційній 

сторінці Фейсбук Комітету. 

На мою адресу як голови комітету в СЕДО надійшли згоди від 

більшості народних депутатів членів комітету і відповідно до пункту 4 

розділу VIII Закону України "Про комітети" ми проводимо наше засідання в 

режимі відеоконференції. 

Відповідно до частини третьої статті 44 Закону "Про комітети 

Верховної Ради України" у зв'язку із відсутністю з поважних причин 

секретаря комітету народного депутата України Яни Зінкевич доручаю 

здійснення підрахунку голосів народному депутату, голові підкомітету з 

питань забезпечення  епідемічної безпеки, боротьби з ВІЛ/СНІД та соціально 

небезпечними  захворюваннями Ладі Булах.  

Пані Яна в нас на лікарняному. Пані Ладо, прошу вас вести підрахунок. 

 

БУЛАХ Л.В.  Добре. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Спочатку встановлюємо наявність кворуму. Прошу 

відповідати "присутній" чи "присутня", коли я називаю прізвище. 

Булах. 

 

БУЛАХ Л.В.  Присутня. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вагнєр. 

 

ВАГНЄР В.О. Присутня. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вірастюк. 

Гурін. 

 

ГУРІН Д.О. Присутній.   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дмитрієва. 

Довгий. 

Дубіль. 

 

ДУБІЛЬ В.О. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Дубневич. 

Дубнов. Артем писав у групу, що він на зв'язку. Зв'язок поганий, то 

буде в ефірі, то не буде. 

Заславський. Юрію Івановичу, ви тільки що були в чаті. Заславський! 

Зуб. 

 

ЗУБ В.О. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.   Кузьміних.  

 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Михайле Борисовичу, Заславський присутній. 

Інтернет не дуже стабільний. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Кузьміних. 
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Макаренко. 

 

МАКАРЕНКО М.В.  Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Перебийніс. 

 

ПЕРЕБИЙНІС М.В.  Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Радуцький - присутній. 

Стефанишина. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А.  Присутня. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Ладо, скільки? 

 

БУЛАХ Л.В. 10.  

Артема, я не знаю, рахувати, не рахувати.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Поки 10. Він включиться, тоді буде 11.  

Колеги, кворум є. Розпочинаємо нашу роботу. 

Сьогодні в нашому засіданні беруть участь. Прошу, коли я озвучую 

прізвище, відповідати "присутній", для того щоб зафіксувати це в протоколі 

засідання.  

Народний депутат України, автор винесеного на розгляд проекту 

Постанови Верховної Ради України номер 9487 Тимошенко Юлія 

Володимирівна.  

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Так, я присутня. Добрий день всім. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вітаємо, Юліє Володимирівно.  
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Від Міністерства охорони здоров'я України. Ляшко Віктор Кирилович 

–  Міністр охорони здоров'я України. 

 

ЛЯШКО В.К. Добрий день. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузін Ігор Володимирович – заступник Міністра 

охорони здоров'я України – головний державний санітарний лікар України.  

 

КУЗІН І.В. Добрий день. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ємець Петро Володимирович – заступник Міністра 

охорони здоров'я  України.  

 

ЄМЕЦЬ П.В. Доброго дня. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гончар Євгеній В'ячеславович – начальник відділу 

з питань формування політики в сфері програми медичних гарантій та 

медичного забезпечення Департаменту медичних послуг МОЗ України. 

 

ГОНЧАР Є.В. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Нерсесян Геннадій Арзуйович – начальник відділу 

супроводу централізованих заходів та державних закупівель Фінансово-

економічного департаменту МОЗ України. 

 

НЕРСЕСЯН Г.А. Добрий день. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Також, я так розумію, з нами пані Марина 

Слободніченко – заступник Міністра з міжнародних питань.  
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СЛОБОДНІЧЕНКО М.К. Доброго дня. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Є. 

Від ДП "Медичні закупівлі". Адаманов Едем Бекірович – виконуючий 

обов'язки генерального директора.  

 

АДАМАНОВ Е.Б. Доброго дня. Присутній. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Морозова Марія Анатоліївна – начальник відділу 

категорійного менеджменту ДП "Медичні закупівлі України". 

 

МОРОЗОВА М.А. Вітаю. Присутня.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Некрасова Катерина Дмитрівна – заступник 

генерального директора з управління клієнтським досвідом та міжнародної 

взаємодії ДП "Медичні закупівлі України". Не бачимо. 

Від Національної служби здоров'я України. Недашкевич Ірина 

Сергіївна – виконуюча обов'язки заступника Голови Національної служби 

здоров'я України.  

 

НЕДАШКЕВИЧ І.С. Доброго дня. Вітаю. Присутня.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Карачун Сергій Віталійович – директор 

юридичного департаменту Національної служби здоров'я України.  

 

КАРАЧУН С.В. Доброго дня. Присутній.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Апарату Ради національної безпеки і оборони 

України. Соловйов Олексій Станіславович – заступник Секретаря РНБО 

України. Не бачимо. Але дзвонив, казав, що буде.  
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Від Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини 

Колобродова Олена Володимирівна, представник Уповноваженого з питань 

дотримання соціальних та економічних прав.  

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Доброго дня всім присутнім. Я присутня на 

засіданні. Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Від Експертної ради при Комітеті Верховної Ради України з питань 

здоров’я нації, медичної допомоги та медичного страхування Квіташвілі 

Олександр Мерабович.  

 

КВІТАШВІЛІ О.М. Присутній. Доброго дня.   

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Голова Експертної ради. 

 

КВІТАШВІЛІ О.М. Доброго дня. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Колеги, отже розпочинаємо нашу роботу із 

затвердження порядку денного. Колеги, ви всі попередньо отримали порядок 

денний. Пропоную затвердити порядок денний. Прошу голосувати.  

Булах.  

 

БУЛАХ Л.В. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

 

ВАГНЄР В.О. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк не з’явився на зв’язку? Ні. 
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Гурін.  

 

ГУРІН Д.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва з’явилась?  

Дубіль.  

 

ДУБІЛЬ В.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов, з’явився зв’язок? Немає. 

Заславський.  

 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І.  За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 

 

ЗУБ В.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних не з’явився?  

Макаренко.  

 

МАКАРЕНКО М.В. За. Зв’язок в мене поганий.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс. 

 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина.  
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СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Ладо, скільки?  

 

БУЛАХ Л.В. 10 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Порядок денний затверджений. 

Переходимо до розгляду питань порядку денного.  

Перше питання порядку денного. Про проект Постанови Верховної 

Ради України про вдосконалення застосування лікарських засобів, 

вироблених на основі рослин роду коноплі (Cannabis) в медичних цілях 

(реєстраційний номер 9487), наданий народним депутатом України 

Тимошенко  Юлією Володимирівною та іншими народними депутатами 

України. Разом 7 народних депутатів України.  

Колеги, цим проектом  постанови пропонується доручити уряду внести 

зміни до переліку наркотичних засобів, психотропних речовин і прекурсорів, 

затвердженого Постановою   Кабінету Міністрів № 770, з метою  закупівлі та 

використання в медичній практиці лікарських засобів на основі канабісу, 

ефективність яких підтверджена проведенням широких доклінічних 

досліджень та клінічних випробувань, а також внести відповідні зміни до 

державного бюджету на 2023 рік і передбачити кошти на закупівлю таких 

лікарських засобів для пацієнтів, які безальтернативно потребують такої 

терапії.  

Крім  того, Кабінету Міністрів пропонується передбачити кошти на ці 

цілі і в наступні роки під час підготовки бюджетної декларації до державного 

бюджету України.  

Надані на запит комітету експертні висновки міністерств на цю 

постанову вам були розіслані для попереднього ознайомлення.  

Для презентації проекту постанови ми запросили сьогодні на засідання 

комітету його автора.  
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Пропоную такий регламент розгляду цього питання: спочатку надаємо 

слово для представлення автору законодавчої ініціативи народному депутату  

України Тимошенко Юлії Володимирівні, регламент до 5 хвилин. Потім 

заслухаємо позицію Міністерства охорони здоров'я, регламент 3 хвилини. І 

перейдемо до обговорення. Пропоную, як завжди, обмежитися трьома 

виступами по 3 хвилини. Прохання писати в групу комітету. 

Колеги, немає заперечень? Якщо немає заперечень, переходимо до 

розгляду питання.  

Слово надається народному депутату України Тимошенко Юлії 

Володимирівні. Юліє Володимирівно, у вас 5 хвилин. Прошу. 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Дякую, пане голово. 

Так, дійсно, внесли постанову № 9487 після того як у Верховній Раді 

був проголосований відповідний законопроект у першому читанні щодо 

легалізації медичної марихуани. Внесли ми цю постанову, зрозумівши під 

час розгляду законопроекту, наскільки страшно страждають наші військові 

поранені, наскільки страшно страждають онкохворі без препаратів на базі 

канабісу. Ми почули виступи з трибун, де виступили важкохворі народні 

депутати України, які благали буквально негайно надати ці препарати, бо 

вони реально помирають від болю. Ми увійшли в повне розуміння, що дійсно 

препарати, медичні препарати на базі канабісу сьогодні конче потрібні 

важкохворим людям, і в першу чергу це пораненим нашим військовим, 

нашим героям і героїням, онкохворим, і, власне кажучи, так як це 

передбачено для лікування тяжкохворих препаратами з медичного канабісу.  

Ми уважно вивчили всю нормативну базу і зрозуміли, що з 7 квітня 

2021 року було прийнято постанову № 324 про внесення змін до переліку 

наркотичних засобів, психотропних речовин і прекурсорів. Цією постановою 

було затверджено для придбання 3 препарати на базі канабіоїдів - це 

Дронабінол, Набілон і Набіксімолс. З 2021 року ці медичні препарати на базі 

канабісу були затверджені для того, щоб їх використовувати для медичних 
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цілей в Україні. Але з 2021 року, на жаль, жодного препарату закуплено не 

було, незважаючи на страждання хворих, які потребують цих препаратів. 

Саме тому ми не розуміємо таку безвідповідальність, таке нехтуванням 

горем, стражданнями людей, і це викликає просто глибоке нерозуміння.  

Саме тому ми підготували постанову №  9487, в якій передбачені три 

важливі речі. Перше. Якщо є додатково через доказову медицину, власне, 

прийняті, затверджені сертифіковані ще препарати на базі канабісу, то 

додати до базової постанови, яка прийнята в 2000 році, нові препарати на базі 

канабісу. І це перший пункт цієї постанови.  

Другим пунктом постанови негайно, невідкладно виділити в 

державному бюджеті фінансові ресурси в цьому році для того, щоб закупити 

вже затверджені для використання в Україні препарати на базі канабісу, це 

Дронабінол, Набілон і  Набіксімолс, негайно закупити і безкоштовно віддати 

нашим важкопораненим, онкохворим – всім, хто потребує таких препаратів.  

І третє, це третій пункт цієї постанови, це взагалі в кожному 

наступному бюджеті передбачати вже гроші на закупівлю таких препаратів.  

Насправді, я не розумію, чому це не робиться і чому страждання 

поранених, страждання онкохворих, інших важкохворих людей ігноруються. 

І тому я просила би зараз прийняти цей проект постанови, для того щоб його 

внести в порядок денний і проголосувати негайно в першому читанні і в 

цілому, для того щоб не втрачати час. От наша абсолютно логічна 

пропозиція. Але ми також будемо просити на Погоджувальній раді запросити 

міністра охорони здоров'я на зустріч з лідерами фракцій, для того щоб просто 

нам пояснили, чому з 2021 року не закуплені ці препарати на базі канабісу, 

якщо вони настільки ефективні і настільки потрібні, що важкохворі жити без 

цих препаратів не можуть. Чому з 2021 року нічого не зроблено? 

Я просила би підтримати цю постанову і винести її як невідкладну на 

наступне засідання Верховної Ради. 

Дякую дуже за увагу.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Юліє Володимирівно. Ви якраз рівно в 

регламент вклались. Дякую. 

До слова запрошується Міністр охорони здоров'я, регламент до 3-х 

хвилин. Прошу, Вікторе Кириловичу.  

 

ЛЯШКО В.К. Шановний Михайле Борисовичу, шановні народні 

депутати! Ви всі прекрасно знаєте роботу нашу над законопроектом 7457, яка 

тривала не один рік і в комітеті проводились великі дискусії і щодо 

постанови 770, і щодо законодавчого врегулювання змін, які повинні бути 

врегульовані саме на рівні закону. Тому позиція Міністерств охорони 

здоров'я чітка: зосередитися сьогодні над роботою над правками до 

законопроекту, який проголосований в першому читанні 7457, оскільки це є 

комплексне вирішення доступу до препаратів, які потрібні для знеболення, а 

також для тих речей, над якими сьогодні завершуються клінічні дослідження, 

на питання психологічної підтримки. 

Щодо проекту постанови, який ми сьогодні обговорюємо. Міністерство 

охорони здоров'я висловило свою позицію щодо недоцільності його 

прийняття в такій редакції, оскільки постанова 770, яка говорить про те, що 

треба внести зміни уряду до неї, вже сьогодні зміни зроблені і вони чекали 

саме на прийняття в першому читанні законопроекту 7457, так як це було 

домовлено на узгоджувальних нарадах, які проводилися в Комітеті з питань 

охорони здоров'я зацікавленими сторонами.  

Сьогодні постанова погоджена Митною службою, Службою безпеки 

України, Мінцифри, Мінекономіки, Мінфіном і Уповноваженим з прав 

людини і з зауваженнями, які враховані Міністерством внутрішніх справ, 

Нацполом і Державною службою лікарських засобів. Залишилась тільки 

Державна регуляторна служба, з якою ми зараз доопрацьовуємо аналіз 

регуляторного впливу, і найближчим часом ми будемо подавати цей 

документ на розгляд уряду. 

Дякую за увагу.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Вікторе Кириловичу. В групу не записалися 

народні депутати для обговорення. Єдине, я хочу сказати, всі читали, є 

позиція Міністерства внутрішніх справ, яке також бачить недоцільність 

прийняття постанови про зобов'язання уряду на закупівлю саме цих дорогих 

препаратів, які є сьогодні в постанові. 

 

КУЗЬМІНИХ С.В. Михайле Борисовичу, вибачте, будь ласка, був 

поганий зв'язок. Можливо зареєструвати мене також? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Добре. Ладо, зареєструйте Кузьміних. 

 

КУЗЬМІНИХ С.В.  Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Колеги, у нас від членів комітету запитань і 

виступів немає. Якщо ніхто не проти, Юлія Володимирівна просить слова. 

Ми даємо Юлії Володимирівні слово.  

Юліє Володимирівно, це запитання буде чи виступ? 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В.  Це буде запитання і коротка ремарка до виступу 

Міністра охорони здоров'я. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добре. Прошу, Юліє Володимирівно. У вас 2 

хвилини на запитання і ремарку. 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В.  По-перше, Міністерство внутрішніх справ на цю 

постанову дало висновок, який зараз у мене в руках. І вони дали висновок, 

що ця постанова не потрібна, тому що існує постанова 324 від 7 квітня 2021 

року, яка вже дає по суті всі підстави закупити Дронабінол, Набілон і 



13 

 

Набіксімолс. Тобто насправді Міністерство внутрішніх справ підтвердило, 

що з 2021 року дозвіл на закупівлю цих препаратів існує. Це є перше. 

Друге ця постанова про ще три речі, яких немає в постанові 324. 

Перше, це закупити додаткові препарати, яких немає ще. Це купити 

додаткові препарати, які можливо вже є в світі, але вони не є в цій постанові. 

По-друге, виділити негайно гроші і закупити негайно ці препарати. Ми як 

Верховна Рада, парламент, які формували уряд, маємо право давати ці 

доручення.  

І я хочу також вас поінформувати, я хочу також вас поінформувати про 

те, що наша команда буде достатньо предметно боротися за те, щоб ця 

постанова була прийнята. Ми зараз готуємо, абсолютно  точно підготуємо і 

подамо звернення про злочин до ДБР стосовно того, що не закуповують 

препарати, які знижують біль нашим пораненим, онкохворим свідомо, маючи 

для цього всі абсолютно підстави. Я прошу цю постанову підтримати, тому 

що вона для того, щоб дати уряду дуже чітку вказівку негайно закупити 

препарати.  

А що стосується законопроекту, який прийнятий у першому читанні, то 

на засіданні фракції Міністр охорони здоров'я дуже чітко дав нам відповідь, 

що через 3-4 роки цей закон тільки почне працювати. І всі розмови про те, що 

цей закон комплексно вирішує щось і у нього немає можливості закупити 

препарати згідно постанови 324, це, на жаль, не відповідає дійсності. І тому я 

прошу підтримати цю постанову, тому що ми дійсно будемо виходити з усім 

цим в публічну сферу і нам не треба вводити в оману суспільство і нам не 

треба додаткових, ну трагічних болей для наших важкопоранених і 

онкохворих. Якщо сьогодні можна закупити ці препарати, треба їх негайно 

закуповувати, а далі хай закон про вирощування марихуани і по суті 

легалізацію у нас тут наркоти, хай він іде своїм ходом, своїм, скажемо, там, 

процедурним шляхом і нічого спільного цей закон не має з постановою 324, 

яку треба негайно виконати. Дякую дуже. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Юліє Володимирівно, в мене прохання, це ж профільний комітет, тому 

не називайте, будь ласка, медичні препарати наркотою. Немає такого 

визначення ні в класифікації ООН, ні в класифікації Міністерства охорони 

здоров’я, ні в класифікації ... 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Я медичні препарати не називаю. Я закон 

називаю.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні, ви тільки що сказали, що закон про наркоту. В 

нас немає закону про наркоту, Юліє Володимирівно. Тут же фахівці сидять. 

Дмитро Гурін, будь ласка. 

 

ГУРІН Д.О. Дуже дякую, Михайле Борисовичу.  

Я хотів дві речі сказати. Перша, це трохи допомогти Юлії 

Володимирівні скорегувати стратегію, тим більше, що ці препарати, на жаль, 

неможливо закупити, а неможливо закупити їх, тому що вони не 

зареєстровані в Україні, тобто виробник не подав їх на реєстрацію. І ми, як ви 

знаєте, не можемо примусити виробника, такого в світі ніде немає, подати на 

реєстрацію. А чому вони не подали, а тому що вони кажуть: ви знаєте, у вас 

такі прекрасні прем’єр-міністри, популісти бувають, що вони сьогодні – за, а 

за тиждень вони вже поправили і вони вже проти ну по різних причинах.   І 

підґрунтя у вигляді постанови Кабміну воно не є достатнім для того, щоб 

виходити на ринок, тим більше, препарати ці дуже дорогі і ринок для них, на 

жаль, невеликий через ціну, тобто ринок реальний великий, але за ці ціни 

закупити їх неможливо. 

Я сподіваюсь, що вам це трошки допоможе свою стратегію 

відкоригувати, тому що, на жаль, ми ці препарати закупити реально не 

можемо. Тобто дозволити ми їх дозволили, а закупити ми їх не можемо. Це 
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перше. Були певні сподівання, я думаю, коли постановою проводили, але не 

вийшло.   

По-друге, давайте щодо закону. Я повністю приєднуюсь до прохання 

Михайла Борисовича триматись в рамках лексики охорони здоров’я, ніякої 

наркоти там немає, а цей закон про доступ до лікування. Цей закон, дійсно, 

про вирощування, тому що  за наступні 2 роки, за таким саме базовим 

підрахунком,  нам потрібно  сировини біля мільйону кущів медичного 

канабісу. Це великі обсяги і, на жаль, в нас немає грошей в бюджеті на те, 

щоб закупити це і той вибір, який ви пропонуєте,  ви пропонуєте: давайте 

візьмемо багато грошей, які могли б піти  на армію і закупимо на них багато 

медичної марихуани і  медичного канабісу, і всі ці гроші підуть за кордон. А 

ми пропонуємо: а давайте ми виростимо, отримаємо ще податки і 

забезпечимо наших пацієнтів недорогими ліками. Оце різниця між тим, що 

кажете ви і різниця між тим, що кажуть автори законопроекту. 

Тому, Юліє Володимирівно, я буду дуже радий, якщо ви  трохи свою 

стратегію підправите, тому що, ви знаєте, дуже буде легко вам опонувати, 

коли будете говорити, що давайте закупимо те, що ми закупити не можемо.   

Тому, як завжди, любимо вас, чекаємо на нові блискучі виступи від вас. 

Дуже дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, колеги. Обговорення закінчено.  

Чи є від Уповноваженого з прав людини якісь зауваження чи 

пропозиції? 

 

ДМИТРІЄВА О.О. Миколо Борисовичу, я перепрошую, Дмитрієву 

доєднайте, будь ласка. Я – за все "за" що у нас було. 

 

ДУБІЛЬ В.О. Михайле Борисовичу, у мене інтернету не було. Я хочу 

репліку сказати, до міністра звернутися. 

Дивіться, у нас на фракції Віктор Кирилович сказав... 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Валерію Олександровичу, вибачте, але я ще не дав 

вам слово. Я вже надав слово представнику Уповноваженого з прав людини. 

Після того вам. Добре? Ну, так же... 

 

ДУБІЛЬ В.О. Добре. Я чекаю. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. По-перше, жінка, по-друге, це Уповноважений з 

прав людини. 

Дякую. 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Дякую, Михайле Борисовичу. 

Даний проект постанови на погодження  до нас не надходив, у нас 

пропозиції до тексту цієї постанови немає. Дякую.  

Я вважаю, що якщо міністр говорить, що певна робота здійснюється, то 

немає сенсу напевно зараз цю постанову приймати. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу, Валерію Олександровичу, вам слово. 

 

ДУБІЛЬ В.О. Михайле Борисовичу, я хочу ще раз акцентувати. Коли на 

фракції Віктору Кириловичу задавали питання, а коли будуть перші 

препарати для лікування онкохворих і наших поранених, то  він сказав, що це 

буде через 3-4 роки.  

Тому я прошу також підтримати цю постанову, щоб ми внесли зміни не 

тільки в 770-у постанову, але й інші підзаконні нормативні акти, щоб ми 

могли закуповувати препарати і речовину. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, Валерію Олександровичу. І ще зобов'язати 

виробника, щоб він прийшов і терміново зареєстрував свій... 
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ДУБІЛЬ В.О.  Віктор Кирилович може дати відповідь: через скільки у 

нас будуть перші препарати? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Міністерство охорони здоров'я, я так розумію, це 

питання до Віктора Кириловича. 

 

ЛЯШКО В.К. Якщо ви дозволите, звичайно, можемо прокоментувати. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

 

ЛЯШКО В.К. Питання в тому, коли на фракції запитували, коли 

можуть з'явитися вітчизняні препарати з повним циклом, то ми  відповіли, 

що з моменту прийняття закону і запуску всіх процедур, вирощування, а 

також клінічних досліджень, реєстрації препарату і потрапляння на ринок 

може пройти 3 роки. Але для того, щоб ми запустили всі процеси зараз під 

можливість розширення препаратів для знеболення, розширення препаратів 

для знеболення, сьогодні нам потрібен цей законопроект, тому що він 

задекларує державну політику в цій сфері. І коли ми приймаємо 

законопроект 7457, який відпрацьований був спільно з народними 

депутатами, з контролюючими органами, з пацієнтськими організаціями, ми 

говоримо про те, що ми декларуємо нашу державну політику. Після цього ми 

в рамках цієї задекларованої державної політики відпрацьовуємо постанову 

770. Міністерство охорони здоров'я виконало вже повністю всі вимоги, ті, 

про які говорилося на узгоджувальних нарадах. Ми подали законопроект, 

який пройшов перше читання. Ми запустили електронний рецепт на 

наркотичні лікарські засоби, які сьогодні випускаються виключно по 

електронному рецепту з чітким розумінням, хто і кому його виписав, для 

того, щоб в разі витоку препаратів, який потенційно можливий, контролюючі 

органи, зокрема Міністерство внутрішніх справ, могли спокійно знайти і 

зрозуміти все, що відбувається.  
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Окреме питання, ми значно розширили перелік знеболювальних 

препаратів, в тому числі і наркотичних знеболювальних препаратів, в 

програмі "Доступні ліки", яка повністю відшкодовується державою в рамках 

реімбурсації, який працює сьогодні в нашій країні.  

Але, як сказав пан Дмитро в попередньому своєму виступі, ми не 

можемо сьогодні говорити і обмежуватись виключно тим, що є на ринку. Ми 

повинні створити умови для того, щоб ринок знеболювальних препаратів в 

Україні розширювався. І один з елементів – це заведення нових форм і нових 

лікарських засобів. І оці нові форми і нові лікарські засоби чітко прописані в 

7457. Тому в мене прохання рухатись так, як було домовлено на 

узгоджувальних нарадах, які проводились в комітеті. Була створена робоча 

група, були залучені всі представники, в тому числі і від депутатської фракції 

партії "Батьківщина" приймали участь народні депутати, які досягали  

(нерозбірливо). І Міністерство охорони здоров'я крок за кроком виконує свої 

домовленості без будь-яких нюансів або невиконання тих речей, про які ми 

всі разом домовилися. 

Дякую. 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Що вам заважає закупити ці препарати… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Юліє Володимирівно, вибачте, ми ж не в Раді, ми 

на комітеті, в нас регламент. Юліє Володимирівно, дякую.  

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Тобто у вас… 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ні, в нас є виступи, є ремарки, все є. Ми ще якщо в 

комітетах почнемо так, як в Раді себе вести, то нічого взагалі не розглянемо. 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. У мене стоїть позначка, я прошу слова.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. РНБО, ви будете щось додавати?  

Юліє Володимирівно, я бачу вашу позначку, але… Так, ви не в чаті, 

добре, я побачив позначку.  

Рада національної безпеки і оборони.  

 

СОЛОВЙОВ О.С. Так. Михайле Борисовичу, дякую, вибачайте, що 

підключилися не зовсім вчасно. Я не чув, відносно чого ви проводили 

обговорення, але у нас є відповідне бачення реалізації норм цього закону, 

воно полягає в наступному.  

По-перше, це безумовно обов'язкове забезпечення всім громадянам 

України тих нових видів лікування, які передбачені цим законом. І 

розуміємо, що ми як країна вже відстали, що ті лікарські засоби, які були 

виведені на інші розвинуті ринки, фармацевтичні ринки інших країн, вони 

дійсно допомагають і насамперед дітям  з різними станами, і дорослим. Їх ще 

небагато, розуміємо, але для наших громадян вони раніше взагалі були 

недоступними, зараз їх доступність і фізична, і економічна, вона обмежена. 

Всі це розуміють.  

Інше питання - забезпечення тих, які звільняються з військової служби 

з різними розладами і психічного, і психологічного здоров'я, питання 

забезпечення громадян України, які мають певні психологічні і психічні 

розлади у зв'язку з війною, ну дійсно ці ліки, є певні стани, при яких вони 

дійсно можуть допомогти.  

І третє питання. Дуже важливо, що розуміємо, що це взагалі поява, 

надання можливості виробляти і в подальшому застосовувати такі ліки це 

нові економічні можливості для нашої держави. І дуже хотілося б, щоб у 

першу чергу тут взяли участь наші виробники, щоб вони забезпечили, мали 

можливість забезпечити наших пацієнтів такими ліками. Щоб ми не 

працювали в даному випадку на імпортерів і не збільшували і так той потік 

валюти, який ми на даний момент сплачуємо за різні види продукції, в тому 

числі і фармацевтичної продукції. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Олексію Станіславовичу. 

Юліє Володимирівно, репліка – одна хвилина, і ми переходимо до 

голосування. 

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Зрозуміло, що наркобізнес – це економічно 

прибуткова історія. Але у мене запитання зараз до Міністра охорони 

здоров'я: що вам заважає негайно закупити препарати, затверджені 

постановою 324 від 7 квітня 2021 року для того, щоб угамувати біль наших 

поранених і онкохворих? Конкретно назвіть перше, друге, третє,  що вам 

заважає закупити ці препарати?  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Юліє Володимирівно, можна я вам відповім?  Не 

може Міністерство охорони здоров'я закуповувати препарати, які не 

зареєстровані в Україні, це міністр вже казав. А виробник цих препаратів як 

монополіст не хоче, не збирається і сказав, у найближче майбутнє не буде 

реєструвати такі препарати в Україні. А чому, пан Дмитро Гурін пояснив, 

чому не хочуть. Тому міністерство якби навіть мало грошей, яких не має, 

воно б не змогло закупити не зареєстровані препарати. Незареєстровані 

препарати давати людям – це кримінальна відповідальність.  

 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Тобто 4 роки не буде препаратів таких? Так, пане 

голово? 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Виробник не хоче реєструвати в Україні такі 

препарати. Це питання до виробника, Юліє Володимирівно.  

Не 4 роки, зараз, після прийняття закону, в законі є в Прикінцевих 

положеннях, що уряду надається аж 6 місяців для розробки підзаконних 

актів. Через 6 місяців Уряд має все зробити для того, щоб це було не 3 - 4 

роки, а 6 місяців. 
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Колеги, переходимо до голосування. На жаль, не тільки фінансово, але 

й юридично міністерство не може закуповувати по цій постанові ні один 

препарат. Автори постанови, які писали її у 2021 році, не подумали про це і 

написали аби тільки відписатися від справедливих бажань і ваших, Юліє 

Володимирівно, і всіх народних депутатів допомогти нашим важкохворим. 

На жаль, ці препарати в Україну не хочуть постачати виробники. А їх всього 

два  у світі тих виробників, і один за 2 тисячі 200 євро, а другий за 380 євро. І 

ні один, ні другий не хочуть реєструвати в Україні, не бачать для себе сенсу в 

цьому, на жаль. 

Колеги, вношу пропозицію.  

По-перше, як свідчать результати обговорення та надані висновки 

міністерств до проекту постанови, ключові в цій сфері міністерства – 

охорони здоров'я, внутрішніх справ та Міністерство фінансів – не 

підтримують її прийняття і вважають, що це питання потребує додаткового 

опрацювання. Але враховуючи суспільну важливість питання забезпечення 

доступу населення до лікарських засобів на основі канабісу, є пропозиція 

визначитися щодо цього законопроекту безпосередньо під час його розгляду 

парламентом шляхом голосування.  

Тому вношу пропозицію рекомендувати Верховній Раді включити 

проект Постанови про вдосконалення застосування лікарських засобів, 

вироблених на основі рослин роду коноплі (Cannabis) в медичних цілях, 

(реєстраційний номер 9487) до порядку денного десятої сесії Верховної Ради 

України дев'ятого скликання та за результатами розгляду в першому читанні  

визначитись шляхом голосування в залі. Висновок комітету буде такий, що 

комітет не підтримав. Доповідачем від комітету із зазначеного питання при 

його розгляді на пленарному засіданні Верховної Ради України зазначити 

заступника голови комітету народного депутата України Дубнова Артема 

Васильовича. 

Прошу увімкнути камери та проголосувати за, проти чи утримався 

шляхом підняття рук, як це передбачено законом. 
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Ще раз, ми вносимо в порядок денний, але визначається зал з цією 

постановою.  

Пропоную голосувати.  

Булах.  

 

БУЛАХ Л.В. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

 

ВАГНЄР В.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

 

ГУРІН Д.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль. 

 

ДУБІЛЬ В.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубнов з'явився? Ні.  

Заславський.  

 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. 
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ЗУБ В.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних. 

 

КУЗЬМІНИХ М.В. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

Перебийніс.  

 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за.  

Стефанишина. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Пані Ладо, скільки? 

 

БУЛАХ Л.В. 11 – за.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 11. Дякую. Рішення. Прийнято. 

Переходимо до розгляду наступного питання. Про результати 

проведеної підкомітетом з питань профілактики та боротьби з онкологічними 

захворюваннями роботи з врегулювання питання щодо закупівлі препаратів 

за бюджетні кошти у 2023 році за бюджетною програмою "Забезпечення 

медичних заходів окремих державних програм та комплексних заходів 

програмного характеру" на виконання рішення комітету від 27 червня 2023 

року, протокол 125.  
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Шановні колеги, це питання ми  заслуховуємо сьогодні  в порядку 

контролю. Нагадаю, що у червні цього року на засіданні комітету ми 

розглядали проблемні питання у сфері державних закупівель лікарських 

засобів і доручили нашому колезі народному депутату України Зубу Валерію 

Олексійовичу як голові підкомітету з питань  профілактики та боротьби з 

онкозахворюваннями взяти це питання під контроль та спільно з 

Міністерством охорони здоров'я і ДП "Медичні закупівлі" провести робочу 

нараду для напрацювання пропозицій щодо можливих шляхів підвищення 

ефективності системи державних закупівель для безперервного забезпечення 

пацієнтів лікарськими засобами та медичними виробами.  

Надаю йому слово для інформування членів комітету про результати 

проведеної роботи. 

Пане Валерію, прошу, у вас 5 хвилин. 

 

ЗУБ В.О. Дякую, Михайле Борисовичу. 

Добрий день, шановні колеги. Я хочу повідомити, дійсно, 12 липня на 

базі нашого підкомітету з питань профілактики та боротьби з онкологічними 

захворюваннями було проведено таку спільну нараду з Міністерством 

охорони здоров'я, заступник Ємець Петро Володимирович був присутній і 

ДП "Медичні закупівлі". І ми досить детально обговорили всі ті проблемні 

питання, які виникли по незакупівлі лікарських засобів. 

 

ДУБНОВ А.В. Колеги, вибачте, будь ласка.  

Михайле Борисовичу, зареєструйте Дубнова. Вибачте, Валерію 

Олексійовичу. 

 

ЗУБ В.О. І ми досить детально розглянули всі ті позиції, які можливо 

не будуть закуплені. Це в основному  стосується питань дитячої онкології. В 

більшості з них все-таки це препарати, які використовуються досить часто і 

активно в лікуванні онкологічного раку у дітей, і тому по кожній цій 
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пропозиції ми досить детально розглянули і ті питання, де можна було 

вирішити, уже на цій нараді, можна сказати, ми по багатьох питаннях 

прийняли рішення. 

Хочу знову ж таки колег депутатів повідомити, що прийнята відповідна 

постанова 687-а від 7 липня 2023 року, яка досить, скажемо, змінює або 

спрощує порядок і контролю, і вдосконалює процедуру закупівель. І це якби 

та постанова, про яку ми вже  декілька разів  говорили і на комітеті, і спільно 

обговорили з МОЗ, що дозволить, я вважаю як голова підкомітету, дещо 

спростити і забезпечити онкологічними препаратами як дітей, так і  

дорослих. Ну, основна проблема (те, що було обговорено на нашій спільній 

нараді) полягала в тому, що ми повинні збирати не тільки трьохрічну потребу 

в препаратах, а заключати і трьохрічні контракти. І відповідно ліки повинні 

постачатися не один раз на рік, а безперервно по мірі необхідності. Тобто ми 

не повинні чекати рік. Коли вже рік закінчився, тоді ми формуємо наступну 

поставку цих ліків. Потрібно, щоб це така була гнучка система, де ми могли б 

відслідковувати в тих закладах, де недостатньо ліків або повністю вичерпано 

запас, щоб ми вчасно могли поставити.  

І ми пропонуємо таку систему: збирається трьохрічна потреба, ДП 

"Медичні закупівлі" перевіряє достовірність цих даних, після цього 

проводить торги і заключає договори на три роки. І що це нам дозволить? Це 

дасть необхідність гарантованого забезпечення ліками постійно.  

Ну, я хочу сказати, що дійсно ця постанова, вона накладає додаткові 

функції на ДП "Медичні закупівлі". ДП "Медичні закупівлі" повинно буде 

аналізувати і залишки, і довози ліків, і потребу. А ще це пов'язано зараз з 

постійною міграцією пацієнтів. Ми розуміємо, що це досить складно і це 

додаткова відповідальність, але це необхідно для того, щоб все-таки проблем 

з закупівлею ліків у нас не було.  

Хочу знову ж таки звернутися і до онкологічних центрів. Вони повинні 

вчасно та регулярно подавати дійсно правдиву інформацію щодо залишків 

препаратів. На жаль, це на сьогоднішній день теж є проблемою. І от 
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перерозподіл препаратів між закладами на сьогоднішній день хоч і 

здійснюється, але не так, як би хотілося.  

Якщо підсумувати, хочу сказати наступне. Було прийнято рішення в 

нашому підкомітеті і ми звертаємося до комітету, щоб відповідне рішення 

було і комітету, це перше: МОЗ та ДП "Медичні закупівлі" здійснити 

контроль за своєчасністю, достовірністю та змістом заявок, провести аналіз 

зібраних заявок з метою забезпечення функціонування ефективної системи 

закупівель. Це перше.  

Друге. МОЗ визначити незнижувальний і максимальний рівень 

залишку товарів для сталого та безперервного забезпечення пацієнтів 

лікарськими засобами та медичними виробами. ДП "Медичні закупівлі" 

провести щоквартальний моніторинг рівня забезпечення товарами з метою 

вчасного проведення закупівель, і те, що я говорив, ДП "Медзакупівлі" з 2024 

року укладати трирічні контракти на закупівлю препаратів. 

Такі наші пропозиції. Прошу підтримати. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Валерію Олексійовичу. 

Міністерство охорони здоров'я, є пропозиція або заперечення? 

 

ЛЯШКО В.К. Дякую, Михайле Борисовичу. Дякую, Валерію 

Олексійовичу. 

Міністерство охорони здоров'я підтримує запропоноване рішення, 

озвучене Валерієм Олексійовичем. Якщо потрібно більш детально, то ми 

готові розповісти про все, що відбувається. І вже зараз деякі питання щодо 

ризиків не закупівлі онкопрепаратів відпрацьовані на рівні Міністерства 

охорони здоров'я і ДП "Медичні закупівлі". 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Прошу до слова ДП "Медичні закупівлі України". У вас 3 хвилини. 
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АДАМАНОВ Е.Б. Всім добрий день! Також погоджуємося з усіма 

пропозиціями, неодноразово зустрічалися з Міністерством охорони здоров'я 

для узгодження деталей, пройшлися і по плануванню, і по перевірці заявок, і 

по трирічних договорах. Там є ще технічні нюанси,  окрім постанови, які 

потребували регулювання, і будуть потребувати нарад з казначейською 

службою, але вже є досвід при укладанні договорів керованого  доступу, 

тому ми не передбачаємо якихось проблем. 

Щодо поточного стану закупівель, також якщо є така необхідність, 

можемо надати деталі станом на сьогодні, і також якщо є ще якісь додаткові 

запитання по молекулах, які є під ризиком, і є вони взаємозамінні, і що було 

зроблено за той час – також можемо доповісти, якщо є такий запит. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Рада національної безпеки і оборони, є у вас пропозиції, зауваження до 

цього? 

Олексію Станіславовичу. 

 

СОЛОВЙОВ О.С. Михайле Борисовичу, немає у нас пропозицій. 

Повністю підтримую пропозицію народного депутата. 

Дякую. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Офіс Уповноваженого з прав людини. 

 

КОЛОБРОДОВА О.В. Михайле Борисовичу, хочу перш за все 

подякувати за зроблену роботу.  

Пропозиції доцільні, ми їх підтримуємо. Хотіла б зазначити, що 

Уповноваженим здійснюється моніторинг забезпечення онкохворих 

протипухлинними лікарськими засобами. І в 2022 році, і в 2023 ми вже 

говорили про те, що був ряд проблем і питань, які наразі вирішуються, і ми 
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відзначаємо, ми провели моніторинг у двох закладах, це у Львівській і 

Чернігівській  областях, і ми відзначаємо, що дійсно забезпечення 

онкохворих лікарськими засобами набагато краще в цьому році. Тому дуже 

дякую і міністерству, і вам за роботу.  

 

РАДУЦЬКИЙ. Дякую. 

Колеги, в нас записались народні депутати на запитання-відповіді. 

Прошу, Стефанишина Ольга Анатоліївна. 

 

СТЕФАНИШИНА О.А. Доброго дня ще раз, колеги.  

Дякую за те, що підняли це питання важливе. Хочу знову ж таки 

підтримати пана Валерія і ці озвучені рішення, які він запропонував, вони 

власне відповідають тесту оновленої постанови 298-ї, зміни були внесені 

11.07, якщо не помиляюсь, які ми власне напрацювали з пацієнтськими 

організаціями, з Міністерством охорони здоров’я, з ДП "Медичні закупівлі". 

Єдине, що я хочу наголосити, дуже підтримую питання забезпечення 

онкохворих пацієнтів ліками, але просто мова стосується не лише 

онкопрепаратів, але  й усіх препаратів, які закуповуються за програмою 

2301400, і це стосується і орфанних хворих, і хворих на ВІЛ, на туберкульоз і 

так далі. Тому я просто хочу попросити уваги, що і залишок, який має 

контролюватись тепер міністерством і ДП, і збір потреб, і вчасне розвезення, 

воно стосується абсолютно всіх тих програм, за якими сьогодні ДП "Медичні 

закупівлі" закуповує ліки. Тому я буду вдячна, якщо в рішенні буде саме так і 

за те, щоб всі учасники процесу звернули увагу, що в нас комплексна 

програма. Дякую.  

 

РАДУЦЬКИМЙ М.Б. Дякую. 

Зуб Валерій Олексійович, ви записувались.  

 

ЗУБ В.О. Дякую, Михайле Борисовичу.  
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А як все ж таки Віктор Кирилович говорив, що може повідомити про 

те, що вже відбулось за ці дні. Ну я думаю, що це було б важливо для всіх 

народних депутатів знати, що відбувається, тому що до кожного з нас 

звертаються, мабуть, десятки пацієнтів і тому щоб ми могли говорити, що і 

як відбувається зараз з процедурою закупівель і що змінилось або буде 

мінятись найближчим часом. Тобто якщо можна, будь ласка, надайте слово 

пану міністру.  Дякую.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вікторе Кириловичу, прошу, ваша відповідь.  

 

ЛЯШКО В.К. Я передам слово Петру Володимировичу.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Л. Не питання. Прошу. 

 

ЄМЕЦЬ П.В. Дякую. 

Ми визначили 24 найменування, які були під ризиком закупівель, і 

прийняли відповідні рішення. По 14 найменуваннях ми вирішили, що будемо 

продовжувати здійснювати закупівлі, і 15 позицій вже закуплено. Також 

погодили виключення з плану закупівель 5 найменувань, що відбулося. І 

внести зміни до номенклатури по 5 найменуваннях для уточнення форми 

випуску, дозування, що надасть можливість їх закупити в іншому форматі. 

Розробили відповідну постанову з цього приводу після уточнення заявленого 

дозування і зараз воно погоджується на рівні міністерств та найближчим 

часом буде винесене на засідання Кабінету Міністрів.  

Коротко це все. Якщо цікавить якась певна молекула, то можемо тоді 

окремо обговорити. 

 

ЛЯШКО В.К. По молекулах, ми направимо офіційний лист, де все 

чітко розписано. Я думаю, що тоді воно буде під рукою.  
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Щодо пропозиції Ольги Анатоліївни, що незнижувальний запас не 

тільки на онкопрепарати, ми також це підтримуємо і пропрацьовуємо. 

Спочатку вирішили, що на онкопрепаратах відпрацьовуємо механізм …. 

(нерозбірливо) як формувати потребу з подальшим поширенням на всю групу 

централізованих закупівель, які робляться ДП "Медичні закупівлі України".  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, Вікторе Кириловичу.  

Колеги, пропоную надану інформацію взяти до відома та підтримати 

пропозицію голови підкомітету з питань профілактики та боротьби з 

онкологічними захворюваннями народного депутата України Валерія Зуба, а 

саме: рекомендувати МОЗ та ДП "Медичні закупівлі України" здійснювати 

контроль за своєчасністю, достовірністю та змістом заявок з метою 

забезпечення, функціонування ефективної системи закупівель. Друге, МОЗ 

опрацювати питання визначення незнижувального і максимального рівня 

залишку товарів для сталого та безпосереднього забезпечення пацієнтів 

лікарськими засобами та медичними виробами на 2024 рік. ДП "Медичні 

закупівлі України" провести поквартальний моніторинг рівня забезпечення 

товарами з метою вчасного проведення закупівель. ДП "Медичні закупівлі 

України" з 2024 року вжити заходів щодо укладання трирічних контрактів на 

закупівлю препаратів. Прошу підтримати і проголосувати. 

Прошу голосувати.  

Булах.  

 

БУЛАХ Л.В. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр. 

 

ВАГНЄР В.О. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  
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ГУРІН Д.О. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

 

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль. Він писав, що там зв'язок перервався у них, 

вони в Харкові. Але писав, що "за".  

Дубнов. 

Заславський.  

 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

 

ЗУБ В.О. За. 

  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

 

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко.  

Перебийніс.  

 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина.  
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СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ладо, скільки?  

 

БУЛАХ Л.В. 10 з присутніх. І якщо ще Дубіль, то 11.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, Дубіль написав в групу, що він підтримує. 

 

БУЛАХ Л.В. 11 тоді.  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. 11, дякую. Рішення прийнято.  

Колеги, до зустрічі на пленарних засіданнях, дату яких ви всі знаєте. 

Засідання комітету оголошую завершеним. Дякую всім.  

   

 

 


